
Protok6t Nr LIV.2023 

z LIV Sesji ,dy Gminy Siubice 


odbytej w dniu 28 czerwca 2023 r. 


Obrady LIV Sesji Rady Gminy ~lubice odbyly siy w godz. 1021 _11 59 oraz byly 
transmitowane na zywo w internecie. Obrady prowadzil przewodniczqcy Slawomir 
Januszewski. 
Stan Rady - 15 os6b 
Obecnych - 15 os6b tj. 1000/0. 
W sesji udzial wziyli: 

1. 	 Jacek Kozlowski - w6jt, 
2. 	 Przemyslaw Nowacki - sekretarz gminy, 
3. 	 Henryka Bednarek - skarbnik gn1iny, 
4. 	 Katarzyna Cieslak - mieszkanka IGminy Slubice 
5. 	 radni wedlug zalqczonej listy obecnos~i, 

6. 	 soltysi wedlug zalqczonej listy obecno~ci. 

Do pkt. 1 

Slawomir Januszewski - przeWOldiczqcy Rady otworzyl obrady LIV sesji Rady 
Gminy Slubice, powital wszystkie anie i pan6w radnych, w6jta, sekretarza, 
skarbnik, goscia oraz soltys6w. Na po stawie listy obecnosci stwierdzil, ze w sesji 
uczestniczy 15 radnych, co oznacza, ze Ra a Gminy Slubice moze obradowac i podejmowac 
prawon10cne uchwaly. 

Do pkt. 2 

Przewodn.iczqcy p~d~~l pod ~losora?i~ po:z~dek obrad, kt6ry zostal dostarczony 
wraz z zaproszenlem na dZlsleJsZq sesJY. R~dnl nle mleh zadnych uwag. 
W wyniku jawnego glosowania rada - s an 15 obecnych jednoglosnie przyjyla porzqdek 

obrad. Porzqdek obrad przedstawia siy nast pujqco: 

1. 	 Otwarcie Sesji. 

2. 	 Przyjycie porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie z dzialalnosci miydzyse yjnej W6jta Gminy za okres od 30 maja 2023 r. 

do 27 czerwca 2023 r. 
4. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 
5. 	 Podjycie uchwal w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej prognozy Finafsowej Gminy Slubice, 
b) zmiany Uchwaly Budzetowej GmiI1l Slubice na rok 2023, 
c) nieodplatnego nabycia na rzecz Gm'ny Slubice nieruchomosci oznaczonych numerami 

ewidencyjnymi 659/2 0 pow. 0,002f ' ha 66011 0 pow. 0,0108 ha, 67011 0 pow. 0,0593 
ha, 67111 0 pow. 0,0382 ha polozo9ych w obrybie ewidencyjnym Slubice, gm. Slubice 
do gminnego zasobu nieruchomosc \ 

d) 	 w sprawie trybu i sposobu p wolywania odwolywania czlonk6w zespolu 
interdyscyplinarnego. 

6. 	 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 



7. Przyjycie protokolu z LIII sesji Rady Gminy. 

8. Sprawy rozne. 

9. Zakonczenie obrad. 

Do okt. 3 

Sprawozdanie z dzialalnosci miydzysesyjnej Wojta Gminy za okres od 30 maja 2023 

r. do 27 czerwca 2023 r. (material w zalqczeniu). 

Do okt. 4 

Radny Waldemar Stanczak przypomnial 0 dUZych ubytkach i zakrzewieniu na 

ul. Polnej od droga 575 w kierunku Jamna do Panstwa K, oraz poprosil 0 podkoszenie rowow 

na drodze 575 od Slubic w kierunku Jamna. 

Radny Dariusz Wolinski poprosil 0 wykoszenie drog gminnych, uzupelnienie 

ubytkow na drodze Juliszew - Zyck i w n1iejscowosci Sady. 

Radny Stanislaw Szymanski zapytal, kiedy rozpocznie siy budowa drogi 

w Alfonsowie i co z jej dokumentacjq, oraz poprosil 0 uzupelnienie znakow drogowych na 

Alfonsowie na zakrycie kolo Panstwa R. 

Radna Teresa Sitkiewicz wspomniala 0 mostku kolo P. N., ze jest juz bardzo zlym 

stanie i poprosila 0 usuniycie zakrzewienia na poboczach za mostkiem w kierunku jej domu. 

Radna dodala, ze mieszkancy Jamna proszy 0 wyciycie zakrzewienia na poboczach kolo 

szkoly w Jamnie. 

Radna Krystyna Wojtalewicz poprosila 0 oznakowanie miejscowosci Studzieniec 

Gorny i Bonczy, i wypisanie na tablicach nr don1ow "od - do" a takze zapytala, czy jest 

szansa by wykorytowac drogy pod gory na Bonczy naprzeciwko remizji. Radna zdaje sobie 

sprawy, ze byla by to spora inwestycja, ale moze wspolnymi sila cos udalo by siy zadzialac. 

Poprosila tez 0 interwencjy na drodze powiatowej pod gorky w strony Studzienca ze wzglydu 

na bardzo duze ubytki w drodze. 

Radny Jacek Domzalowicz zapytal, czy Sq jakies nOWq informacjy na temat sciezki 

przez ul Chojaki i 10 kwietnia oraz 0 modernizacjq drogi przez Slubice. 

Radna Sylwia Gorecka zapytala 0 progi zwalniajqce i co dalej z pieflkami na 

ul. Chojaki. 

Do okt. Sa 
Przewodniczqcy Rady Gminy Slawomir Januszewski przedstawil projekt uchwaly 

w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Slubice. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. 

Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Slubice 

wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. Sb 
Przewodniczqcy Rady Gminy Slawomir Januszewski przedstawil projekt uchwaly 

w sprawie zmiany Uchwaly Budzetowej Gminy Slubice na rok 2023. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. 
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Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uch,,:,ala w sprawie z~iany ¢~hWaIY ~udzetowej Gminy Slubice na rok 2023, 

wraz z imiennym rejestrem glosowan stanoJrl zal~cznlk do protokolu. 

Do pkt. 5c I . . .. 
Przewodnicz~cy Rady Gminy Slawomlr JanuszewskI przedstawll projekt uchwaly 

w sprawie nieodplatnego nabycia na rzJcz Gminy Slubice nieruchomosci oznaczonych 

numerami ewidencyjnymi 659/2 0 pow. Ol0024, ha 660/1 0 pow. 0,0108 ha, 67011 0 pow. 
0,0593 ha, 67111 0 pow. 0,0382 ha polozonych w obrybie ewidencyjnym Slubice, gm. Slubice 

do gminnego zasobu nieruchomosci. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 
W glosowaniu bralo udzial15 radnych. 

Uchwala zostala przyjyta jednoglos ie. 
Uchwala w sprawie nieodplatnego nabycia na rzecz Gminy Slubice nieruchomosci 

oznaczonych numerami ewidencyjnymi 6~9/2 0 pow. 0,0024, ha 66011 o. pow.. 0,0 1 O~ ha, 
670/1 0 pow. 0,0593 ha, 67111 0 pow. 0,0382 ha polozonych w obryble eWldencYjnym 

Slubice, gm. Slubice do gminnego zaso~u nieruchomosci, wraz z in1iennym rejestrem 

glosowan stanowi zal~cznik do protokolu. 

Do pkt. 5d 
Przewodnicz~cy Rady Gminy Sla omir Januszewski przedstawil projekt uchwaly 

w sprawie w sprawie trybu i sposobu owolywania i odwolywania czlonk6w zespolu 

interdyscyplinarnego. I 
Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radn~ch. 

Uchwala zostala przyjyta jednOglOSj ie. 
Uchwala w sprawie trybu i sposobu powolywania i odwolywania czlonk6w zespolu 

interdyscyplinarnego, wraz z imiennym rej . strem glosowan stanowi zal~cznik do protokolu. 

Do okt. 6 
W6jt udzielil odpowiedzi na zapyta ia i interpelacjy radnych. 
Powiedzial, ze jesli chodzi 0 temat wykaszania poboczy na drogach to wspominal na 

poprzedniej sesji, ze jest lekkie op6znieni w zwi~zku z uszkodzeniem kosiarki i zakupem 

nowej. Wiykszosc dr6g jest juz wykoszona1zostaly tereny Nadwislanskie, ale postaramy siy to 

jak najszybciej zrobic. 

W6jt odpowiedzial radnemu Sta islawowi Szymanskiego, ze jesli byd~ srodki 
finansowe to postaramy siy powalczyc nad projektem i ewentualnym wybudowaniem 

nawierzchni asfaltowej. W6jt powiedzial, ze w kwestii oznakowania teren6w w Gminie 

Slubice to oczywiscie jak najbardziej jest 10 mozliwe. Poprosil radn!) Krystyny Wojtalewicz, 
aby dokladnie podala lokalizacjy miejsc0"10sci, gdzie te znaki mialy by stan~c. Urz~d gminy 
przeznaczy na zakup tych znak6w kbnkretne srodki finansowe, kt6re nie zostaly 

zabez~iec~one p~dcza.s tworze~ia .budzet~, IJe~li chod~i 0 dro~i powiato~e to w6jt powiedzial, 
ze docIeraj~ do nlego lnformacjy, lZ ma Sly cos ruszyc z latanlem ubytkow. 

W6jt odpowiedzial radnemu Jack wi Domzalowiczowi, ze na papierze ta scieZka 
wygl~da bardzo dobrze, gorzej juz wygl~ ; a to od strony prawnej. Na dzien dzisiejszy, jesli 
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chodzi 0 kwestie prawne dotyczqce szerokosci pasa drogowego to jest pad prawny. Decyzja 

wojewody w tej sprawie jest prawomocna. Gmina wykonala wszystko bardzo dobrze 

i rzetelnie a co juz z tym zrobi Samorzqd Wojew6dztwa Mazowieckiego to juz nie wiemy. 

W6jt odpowiedzial radnej Sylwii G6reckiej, ze do konca wakacji progi zwalniajqce 
powinny juz bye, gdyz gmina podjyla kroki formalno- prawne w tej sprawie. To sarno siy 
tyczy piellk6w na ul. Chojaki i w miejscowosci Alfons6w. Do konca wakacji bydq usuniyte. 
Do okt. 7 

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze protok6l z LIlI sesji Rady Gminy 
Slubice zostal przeslany do radnych drogq elektronicznq. 

Radni nie n1ieli zadnych zapytan bqdz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. 

Protok6l zostal przyjyty jednoglosnie. 

Protok6l z LIlI sesji Rady Gminy Slubice wraz z ImIennym rejestrem glosowan 
stano wi zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 8 

Pani Elzbieta Machala soltys solectwa Budy podziykowala za wyciycie trawy 

i pokrzyw. Poprosila 0 dwie lampy solarne, kt6re bardzo by siy przydaly na terenie 

miejscowosci Budy, oraz poprosila 0 przedstawienie informacji w sprawie dodatku, dla 
soltys6w kt6ry rna wejse w zycie od 1 lipca br. 

Pan Robert Bedyk soltys solectwa Zyck Polski podziykowal W6jtowi za wyr6wnanie 

terenu na drodze prowadzqcej przez sad Panstwa M oraz za wyciycie zakrzywien na drogach 

w Zycku. Soltys zglosil zarywajqcy siy mostek i poprosil 0 przyciycie trawy na poboczach 

kolo Panstwa M - blisko cmentarza. Soltys zapytal, czy bydzie powolywana komisja 
w sprawie suszowego. 

Pani Sylwia W6jcicka soltys solectwa Wiqczemin Polski zapytala, czy udalo by siy 
podciqgnqe wody do Panstwa A. Aktualnie ciqgnq wody ze studni, ale juz nie nadaje siy do 

PICla. 

Pani Miroslawa Marcinkowska soltys solectwa Grabowiec podziykowala za usuniycie 

zakrzaczen w strony g6rki oraz za przyciycie row6w. 
Pani Elzbieta Karasek soltys solectwa Potok zapytala siy czy jest mozliwose zalatania 

ubytk6w na drodze od Slubic w strony Potoku. 
Radny Dariusz Wolinski poprosil by przewodniczqcy Pan Slawomir Januszewski 

szczeg610wo wytlumaczyl co to za pisma otrzymali mieszkal1cy gminy Slubice od Sp6lki 

Wodnej na temat wykaszania row6w i kontroli. 
W6jt poinformowal Paniq soltys Elzbiety Machala, ze jesli Gmina pozyska srodki na 

dodatkowe lampy solarne w solectwie Budy to jak najbardziej bydzie mozna je tam postawie. 
Odpowiedzial soltysowi z Zycka Polskiego, ze tam na dzien dzisiejszy dziury zostaly 

polatane, ale jesli znajdq siy srodki to najlepiej bydzie wymienie ten odcinek asfaltu na nowy. 
W6jt odpowiedzial soltys z Wiqczemina Polskiego, ze na razie nie wie jaka jest tam 

odleglose od wodociqgu by zainstalowac przylqcze, czy tez nie lepiej bylo by zalozye zestaw 
hydroforowy. Na razie w6jt nie jest w stanie powiedziee jak tq sytuacjy rozwiqzae. 

Sekretarz Gminy Pan Przemyslaw Nowacki poinformowal, ze dokladnie 1 lipca br. 
wchodzi ustawa 0 dodatku dla soltys6w. Zainteresowani soltysi mogq siy zglaszae do Urzydu 
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Gminy po zaswiadczenie poswiadczaj,!ce ! elnienie funkcji soltysa przez okres 8 lat, czyli 
dwie kadencje. Zaswiadczenie bydzie wyd wane na wniosek soltysa w oparciu 0 protokoly 

z zebran wiejskich. Jesli W6jt nie bydzie mogl poswiadczye pelnienia funkcji soltysa ze 

wzglydu na brak dokumentow to . da postanowienie odmowne, ktore wraz 

z poswiadczeniami 5 swiadkow trzeba byd ie przedlozye w KRUS-ie. Komplet dokumentow 

sklada siy w KRUS-ie nie w Gminie. Dod tek bydzie wynosil 300 zl, ktory podlega co roku 

waloryzacji. 
Sekretarz odpowiedzial na pytanie kwestii sprawy zwi,!zanej z susz'!. Przekazal, ze 

wniosek na suszowe trzeba skladae przez plikacjy internetow,! SUSZA udostypnion,! przez 

Agencjy Restrukturyzacji i Modernizacj' Rolnictwa. Nie bydzie tak jak dotychczas 

powolywana komisj a. 
Soltys Ryszard Ziolkowski soltys !solectwa Swiniary zapytal, gdzie trzeba skladae 

zapytanie 0 niekaralnose. 

Sekretarz odpowiedzial, ze w KRUS-ie bydzie specjalne oswiadczenie, kt6re soltys 

wypisuje sam. 

Przewodnicz,!cy Rady Gminy orfz Prezes Spolki Wodnej "Kozikow - Sady" 

poinfor~owal, ,wszystkich c:e~~ dotyczy, ~nf~rma~ja, ~tor.,! otrzymali wl~scicie~e gruntow, 
gdyz wlykszosc nowych wlasclclele gruntoW nle Wle na Jaklch zasadach dZlala spolka wodna, 

i na jakiej podstawie naliczane S,! skla ki i co do kogo naleZy. Pan Przewodnicz,!cy 

powiedzial, ze na terenie Gminy Slubice dziala Spolka wodna "Kozikow -Sady". Kazdy 

wlasciciel nabywaj,!cy grunt w charakter e zakupu lub przekazania go aktem notarialnym 

przez kogos z rodziny winiec sam zapozna siy 0 ci,!z,!cych na tym gruncie obowi,!zkach. Na 

kazdego wlasciciela nabywaj,!cego grunt odlegly pod dzialanie spolki wodnej z automatu 

w momencie przepisu nachodz,! obowi ,zki. S,! dwie podstawowe roznice w kwotach 

nakladanych na wlascicieli gruntow. Owcz sni wlascicieli gruntow po zamkniyciu firm, ktore 

wykonywaly melioracjy w danym obiekc e zlozyla oswiadczenia, ktore okreslaly warunki 

dotycz'!ce wykaszania rowow. CZyse 1ascicieli podpisuj,!c to oswiadczenie zaznaczyli 

mniejsz,! stawky melioracyjn,!, ale co za t~m idzie przeniesli na siebie tzw. "udzial wlasny". 
Ci wlasciciele plac,! polowy ustalonej skladki, ale musz'! sami oczyszczae rowy i spelniae 

warunki zawarte w podpisanym przez nich loswiadczeniu. Natomiast u wlascicieli, ktory plac,! 

cal,! skladky to sp61ka wodna na postawie pmowy zlecenie zajmujy siy czyszczeniem rowow. 

Na walnym zebraniu w 2005/2006 r. sPolI a wodna Kozikow - Sady wsp6lnie z wydzialem 
rolnictwa Starostwa Powiatowego wyszla z inicjatyw,!, aby stawka skladki za konserwacjy 
rowow byl,! taka sarna dla wszystkich. Jed ak zgoda nie zostala wyrazona w obiektach, gdzie 

wlasciciele plac,! polowy skladki. W ZWi'!tZ. u z tym nadal obowi,!zuj,! dwie stawki. Odnosz'!c 
siy do kontroli rowow na terenie gminy Sl bice to przewodnicz'!cy poinformowal, ze kontrole 

byd,!. Do obowi,!zk6w rolnika nalezy utrz ,manie wszystkich row6w na terenie jego gruntow. 

Rowy musz'! bye udraznianie i konsekriwane, by nie bylo problemu z zastojami wody. 
Spolka wodna rna prawo, jesli rolnik zal ga z oplatami wystosowae pismo do komornika, 

ktory przejmuje sprawy i konsekwent ie sci,!ga dlug wraz ze sporymi odsetkami. 
Przewodnicz'!cy powiedzial, ze zapras a mieszkancow Gminy Slubice do kontaktu 

telefonicznego, lub oso bistego w celem I wyjasnienia w'!tpliwosci co do skladki, zasad, 
obowi,!zkow zwi'!zanych z rowami na gru tach rolnikow. 
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W6jt poprosil, aby mieszkancy, jesli zauwaz'1, ze z ich kran6w leci brudna woda to 

szybko zglaszali taka informacjy do Urzydu Gminy Slubice. Jesli taka informacja dotrze do 

Urzydu to od razu zostan'1 podjyte dzialania czyszcZ'1ce wody. Gmina przy kazdym 

zakrycaniu wody na terenie gminy Slubice rozsyla inforn1acjy 0 takim zamiarze. Ostatnie 

pracy, kt6re wymagaly zamkniycia wody troszky siy przedluZyly w czasie, gdyz wyst'1pila 
awana. 

Przewodnicz'1cy Slawomir Januszewski poinformowal, ze do Rady Gminy wplynylo 

pismo z s'1du okrygowego w Plocku z informacj'1 0 dokonaniu przez Rady Gn1iny Slubice 

wyboru lawnik6w na kadencjy 2024- 2027 do orzekania w S'1dzie Okrygowym w Plocku. 

Przewodnicz'1cy poprosil 0 przekazanie informacji w srodowiskach. Sekretarz Gminy 

uzupelnil informacjy przewodnicz'1cego informuj'1c, ze wszelkie i informacjy S'1 udostypnione 
na stronie internetowej Urzydu Gn1iny i na BIP- ie. 

Glos zabrala mieszkanka Gminy Slubice Pani Katarzyna Cieslak. Pani Katarzyna 
powiedziala: 

"Panie W 6jcie Gminy, Panie Sekretarzu, Pani Skarbnik, Przewodnicz'1cy Rady Panie 

i Panowie Radni. Przychodzy do Was jako mieszkanka tej Gminy, jako rolnik i wlasciciel 

grunt6w przylegaj'1cych do oczyszczalni sciek6w w Slubicach. Wiele lat temu w czasach, gdy 

powstawala oczyszczalnia to mojamatka wyrazila zgody na t'1 lokalizacjy oczyszczalni. 

Spotkala siy ona z przeciwnikami, ale to ona wlasnie chodzila od domu do domu rozmawiaj'1c 

z mieszkancami naszej ulicy, aby pozwolili na t'1 inwestycjy. Przekonywala, ze to dla nas 
mieszkanc6w, dla naszego dobra, dla naszej wygody, dla naszego wygodniejszego zycia. Nie 

bylo latwo, wloZyla w to ogrom pracy. Koniec koncem sprawa siy dokonala, oczyszczalnia 

powstala dla mieszkanc6w oczywiscie calej gminy. W tamtych czasach jednym warunkiem 

byla ustna umowa, ze rodzice byd'1 mieli swobodny dojazd do swoich grunt6w rolnych drog'1 

wewnytrzn'1 prowadz'1c'1 do oczyszczalni. Tak bylo przez wiele wiele lat, przez te wszystkie 
lata. W czasie budowy oczyszczalni w tamtym czasie powstaly blydy, blydy ogromne, 

w projekcie, w dzialkach, wytyczaniu granic. Powstal naprawdy wielki balagan. Miydzy 

innymi okolo trzech metr6w przesuniycie granic w strony dzialki wtedy w6wczas Panstwa 

Lenarcik6w na ich tym gruncie. Oni nie wiedzieli 0 tym. Powstal tez jakas tam inwestycja 
zwi'1zana z oczyszczalni'1, ale w6wczas gmina z Panstwem Lenarcikami potrafili dogadac siy 

w imiy wsp6lnego dobra, bez potrzeby przebudowy dojazdu i tak dalej. Nast'1pila ugoda jako 
wsp6lny interes spoleczno - gospodarczy. Teraz proszy Panstwa ja potrzebujy i oczekuje od 
gminy i Panstwa pochylenia siy nad moj'1 spraw'1, gdyz dzisiaj okazalo siy, ze przejazd 
a zarazem dostyp do moich grunt6w odziedziczonych po rodzicach jest zamykany. I tym 
sposobem nie mam mozliwosci dojazdu i uprawy swojej ziemi. Co prawda, przez podw6rko 
jest malerlki przejazd, ale to mozna przejechac konno wozem. Nie zmiesci tam siy zaden inny 
sprzyt. Ja rozumiem, ze modernizacja oczyszczalni jest niezbydna Warn, byla przez nas 
upragniona, gdyz przez te wszystkie lata znosilismy pokomie wszelkie nieudogodnienia 

zwi'1zane z dzialalnosci'1 oczyszczalni. Szczeg61nie z uci'1zliwym smrodem, a jako s'1siedzi 
w imiy dobrej s'1siedzkiej relacji nigdy nie utrudnialismy dzialalnosci tej instytucji. Jesli juz 
zdarzaly siy jakies raz'1ce naruszenia funkcjonowania lub pracy os6b tam zatrudnionych to im 
zwracalismy uwagy, zeby dokladali wiykszej starannosci do swoich obowi'1zk6w, gdyz ich 
niestarannosc jest dla nas udryk'1. My jako s'1siedzi nigdy nie utrudnialismy, ba WfyCZ to nas 
nigdy nie pytano 0 pozwolenie tak bylo chociaz w zeszlym roku na wjazd na nasze pole, aby 
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mozna bylo wyczyscic, poglybic r6w kt6 przez dzialalnosc waszej gmlny, oczyszczalni 

przepraszam systematycznie jest zanieczys czany. To przez dzialalnosc oczyszczalni w pelni 

nigdy nie moglismy proszy Panstwa korz stac z wody w rowie, z tych zastawek, z tego 
nawadniania i tak dalej a po to on glow ie zostal zrobiony r6wniez na gruntach moich 
rodzic6w, kt6rzy oddali swojq ziemiy - lasnie pod ten r6w. No i teraz proszy Panstwa 

powstal wlasnie taki chichot losu. Wrac jqC do mojej sprawy, gdy 29 maja tego roku 

zloZylam pismo do Pana W6jta Gminy 0 ozwazenie mozliwosci ustanowienia sluzebnosci 

gruntowej polegajqcej na prawie przejazdu 0 mojej zien1i i mozliwosci jej uprawy w spos6b 

uzgodniony przez nas wsp6lnie. Liczylam rzynajmniej na to, ze jako gospodarz tej gminy, 

kt6remu zalezy, zalezec powinno na d bru wsp6lnym, na rozwiqzywaniu problem6w, 

przynajmniej pochyleniem siy nad naszq st onq i mieszkanc6w przyslal mi Pan pocztq pismo 
odmowne, stanowczo odmowne. Mysly, . e nawet nie konsultowal Pan tej sprawy i tego 

problemu z nikim, pewnie radnym jest on z pelnie obcy. Nie zaprosil nas Pan, mnie i mojego 

myza na rozmowy jakqkolwiek dyskusjy w p6lnq, ze moze wypracujemy jakies rozwiqzanie, 

jakis konsensus . W tym momencie w tej aszej sprawie nie zaznalismy od Pana poczucia 

dobrej woli, aby jakos wybmqc z tej tru nej dla nas wszystkich sytuacji. Pozwoly sobie 

odwolac siy od Pana decyzji moze tym r zen1 usiqdziemy wsp6lnie i spr6bujemy znalezc 

jakies rozwiqzanie i wyjscie z tej sytuacji. 0 rozwiqzanie proszy Panstwa tego problemu jest 

mozliwe, jest na wyciqgniycie ryki, po zeba jest odrobina dobrej woli. Zwracam siy 
z ogromnq prosbq do Panstwa Radnych ab scie r6wniez zaangazowali siy w rozwiqzanie tego 

problemu a w szczeg6lnosci do radnej m jego okrygu Pani G6reckiej i zaangazowanie siy 

i pochylenie nad tq sprawq." Pani Katarzyn Cieslak podziykowala za uwagy i powiedziala, ze 

odpowie na wszelkie pytania. 

W 6jt odpowiedzial, ze pewien czr s temu bylo juz poruszana ta sprawa z Paniq 

Katarzynq i byla rozmowa, aby usiqsc do ~tolu, spotkac siy i porozmawiac. Pani jednak nie 

podjyla rozmowy a przyslala pismo z p~fsbq 0 sluzebnosc przejazdu przez dzialky 912. 
Ustalenie sluzebnosci przejazdu wiqze siy z prawem dysponowania gruntem na kt6rej 

znajduje siy oczyszczalnia sciek6w oraz r6' ne urzqdzenia. Pani Katarzyna mialaby prawo do 

dysponowania i zatwierdzania jakichkolwi k czynnosci odbywajqcych siy na tym terenie. lest 
to sytuacja niedopuszczalna i na takq sytu cjy nie moze byc przyzwolenia stqd tez odmowna 

odpowiedz na Pani pismo. W6jt powie zial, ze w pismie nie bylo podane zadne inne 

rozwiqzanie. Ani zadna osobista prosba nil wplynyla. Dodal, ze zarzucanie jego osobie braku 
jakiekolwiek dobrej woli i rozm6w mij siy z prawdq. lesli chodzi 0 grunty, na kt6re 

pracownicy wchodzili by oczyscic r6w q w dzierzawie. Z rolnikiem Panem Michalem 

dzierzawiqcym te grunty wszystko bylo stalone. W 6jt poinformowal, ze ugoda z Panem 

Lenarcikiem polegala na wykupieniu cZys i jego dzialki przez Gminy, gdyz okazalo siy, ze 

wczesniejsze ustalone granice a teraz te n we wyznaczone granice przez geodety siy r6zniq 
i faktycznie sprzyt doprowadzajqcy scieki do oczyszczalni sciek6w znajduje siy na dzialce 
prywatnej. Dlatego tez ta czysc dzialki Pa a Lenarcika zostala wykupiona. W6jt powiedzial, 

ze protok61 dotyczqcy wznawiania granicl byl podpisany zar6wno przez gmina jak i Paniq 
Katarzyny. Z protokolu wynika, ze Pani atarzyna na dzien dzisiejszy zajmujy cZysc dzialki 
912 nalezqcej do Urzydu Gminy. W6jt owiedzial, ze na czas rozbudowy oczyszczalni 

sciek6w teren byl zajmowany, ale pracow icy starali siy tak wykonywac pracy by dzierzawca 

grunt6w Pani Katarzyny m6g1 przejezdzac przez teren oczyszczalni sciek6w i uprawiac pole. 

7 



W 6jt powiedzial, ze sit; cieszy, iz ta oczyszczalnia zostala zmodernizowana, gdyz grozilo jej 

zamknit;ciem z powodu zlego stanu. Oczyszczalnia powstala dla mieszkanc6w. Nowy obiekt 

bardzo ulatwia gospodarkt; wodno sciekowq na terenie Gminy Slubice. W 6jt poinformowal 

Paniq Katarzynt;, ze jesli ktos chce korzystac z wody z rowu i miec do niego dostt;p to 

najpierw trzeba miec zgodnie z prawem pozwolenie wodno- prawne. 

Pani Katarzyna Cieslak powiedziala, ze w pismie skierowanym do W6jta, bylo 

napisane 0 ustalenie sluzebnosci przejazdu na uzgodnionych wsp6lnie warunkach. Pani 

Katarzyna powiedzial, ze nic nie zqda. Pani Katarzyna odniosla sit; do granic jej dzialki 
z oczyszczalniq sciek6w. Powiedziala, ze przed wznowieniem granic ogrodzenie wok61 

oczyszczalni bylo zle postawione, w momencie ustalenia nowych granic przez geodett; Pani 

Katarzyna juz miala dokonanq przebudowt; podw6rka wedlug tego jak zostalo jej to 

przekazane przez rodzic6w. Pani Katarzyna powiedziala, ze faktycznie moze bylo to jej 

niedopatrzenie, ale teraz mogla by wystqpic do sqdu 0 zasiedzenie tego kawalka, gdzie 

znajduje sit; ogrodzenie. Jednak Pani Katarzyna nie chce sit; sprawowac a dojsc do 

porozumienia i wypracowac wsp6lne rozwiqzanie w kwestii dojazdu do dzialki prywatnej za 

oczyszczalniq. Dopowiedziala, ze nie bt;dzie sit; roscila 0 prawa do tych dzialek, kt6re 

powstaly przez wszystkie wczesniejsze blt;dy podczas ustalania granic. Pani Katarzyna 

dokladnie wie, ze te dzialki nalezq do Urzt;du Gminy Slubice i przyjmuje to do wiadomosci. 

W6jt powt6rzyl, ze granice zostaly wznowione i trzeba bylo liczyc sit; tym, ze 

postawione ogrodzenie moze nie stac na dzialce Pani Katarzyny. Pani rodzice dokladnie 
wiedzieli, ze takie konsekwencje mogq wyniknqc. Dodal, ze potwierdza, ze istnieje taka 

forma zalatwienia sprawy jak sluzebnosc, ale nie w tym przypadku. W 6jt powiedzial, ze nie 

moze pozwolic by gruntem gminnym dysponowala osoba prywatna. Jest to niedopuszczalne. 

To jest wylqcznie jeden pow6d, dlaczego odpowiedz na pani pismo byla odmowna. W6jt 

zaprosil na spotkanie, aby znalezc inne rozwiqzanie. Powiedzial, ze wie, iz Pani Katarzyna 

wchodzi na teren oczyszczalni sciek6w i wykonuje zdjt;cia. Wchodzenie na teren 

oczyszczalni jest oznakowane i zabronione. Na terenie oczyszczalni Sq wylewane scieki 

odprowadzane do stacj i zdawczej. 
Pani Katarzyna zapytala sit; w jaki spos6b Sq odprowadzane. Powiedziala, ze widziala, 

jak beczkow6z jest przechylony i bez zadnej podpit;tej rury scieki Sq odprowadzane do stacji 

zdawczej. Powstaje wtedy ogromny smr6d. Pani Katarzyna powiedzial, ze zwracala kilka 
razy uwagt; pracownikowi, ale bezskutecznie stqd te zdjt;cia, kt6re nigdy nikomu nie 

pokazywala i nie wykorzystala. 
Pan Slawomir Januszewski Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, ze najlepiej 

bt;dzie siy spotkac, wsp6lnie porozmawiac, wyjasnic wszelkie sporne kwestie i wypracowac 
jakies stanowisko by rozwiqzac tq sprawt;. 

Radna Sylwia G6recka poprosila, aby Pani Katarzyna na przyszlosc, jesli zaistnieje 
jeszcze jakis problem to do niej go zglaszala, bo jako radna tego okrygu powinna 0 nim 
wiedziec a jednak nie otrzymala takie informacji od Pani Katarzyny. 

Pani Katarzyna na koniec dodala, ze zale:zy jej na ugodowym zalatwieniu tej strawy 

i bardzo na to liczy. 
Do pkt.9 

Przewodniczqcy Rady Gminy stwierdzil, ze porzqdek obrad LIV Sesji Rady Gminy 

w dniu 28 czerwca 2023 r. zostal wyczerpany. Podzit;kowal Radzie Gminy i soltysom 
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y Gminy 

za uczestnictwo w obradach oraz wszystkim osobom ogl'ldaj'lcym sesjy drog'l elektroniczn'l, 

po czym je zamkn'll. 

~olovvala 

~a~tek 
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